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PROTOKÓŁ  Nr XLVII/2010 
XLVII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 września 2010 roku. 

 
Sesja odbyła się w  Świetlicy Wiejskiej w Trzcianie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 14 00 – zakończono o godzinie 16 45 
 
XLVII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XLVII sesji. Na stan 
ustawowy  15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 
Nieobecny: radna Bernadeta Łukaszewska 
                         
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1.  Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2.  Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
3.  Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
4.  Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5.  Pani Krystyna Łapacz                 –Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
6.  Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
7.  Pan Andrzej Zwolak                   - Dyrektor Zespołu Szkół w Ryjewie 
8.  Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
9. Pan Roman Zbróg                        - Kierownik GOK  

10. Pan Adam Garba                          -Kierownik PP w Ryjewie 
11. Pan Andrzej Kozik                       - pracownik Urzędu Gminy w Ryjewie 
 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek  obrad przesłany radnym. Nie wniesiono 
żadnych propozycji zmian do odczytanego porządku. Porządek  obrad przyjęto jednogłośnie 
w brzmieniu: 
  
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja o realizacji  zadań  w zakresie remontu dróg wojewódzkich, powiatowych i 

gminnych. 
5. Informacja  na  temat wdrażania  i  przestrzegania zasad  utrzymania  czystości           i 

porządku na terenie Gminy Ryjewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultacji z radami 

działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej 
tych organizacji.  
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7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze gminy Ryjewo odrębnego obwodu 
głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Rady Gminy Ryjewo, Rady Powiatu 
Kwidzyńskiego, Sejmiku Województwa Pomorskiego oraz wyborów Wójta Gminy 
Ryjewo zarządzonych na dzień 21 listopada 2010r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały 
XLIV/312/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 czerwca 2010 roku w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Barcice na lata 2010 - 2017  

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/139/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Trzciano na lata 2008 - 2015. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do uchwały Nr 
XXII/171/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 sierpnia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Benowo na lata 2008 – 2015.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr 
XXXIV/240/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 września 2009 roku w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Watkowice na lata 2009 – 2016.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 
wprowadzenia zwolnień w tym podatku.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy 
Ryjewo 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 
gminy.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

17. Informacja Wójta o działalności w okresie między sesjami.  
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, iż protokół z XLVI sesji 
Rady Gminy z dnia 30 sierpnia 2010 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w 
Ryjewie. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, iż nie było 
żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  Nr 
XLVI z sesji Rady Gminy z dnia 30 sierpnia 2010 roku. 

 
Ad.4. Informacja o realizacji  zadań  w zakresie remontu dróg wojewódzkich, 
powiatowych i gminnych. 
W związku z nieobecnością zaproszonych gości z Zarządu Dróg Wojewódzkich oraz ze 
Starostwa Powiatowego w Kwidzynie  Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Wójta 
Gminy  Pana Józefa Gutowskiego i przedstawienie informacji o remontach dróg gminnych i 
chodników.  Informacja ta stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. Pan Józef Gutowski 
poinformował, iż remonty dróg gminnych wykonywane były przez trzy firmy i są to 
DROBUD Gdakowo, SKR Mątowskie Pastwiska oraz Usługi Trans-Woda-Kan E. Miklewicz. 
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Remonty dróg finansowane były zarówno ze środków własnych budżetu gminy jak i z 
funduszu sołeckiego. O tym jakie drogi maja być remontowane ze środków fund uszu 
sołeckiego decydowali Sołtysi wraz z Rada Sołecką. W sumie ze środków funduszu wydano 
na remonty dróg 39.209,85 zł na remonty chodników 29.799,94. Natomiast z budżetu 
własnego wydatkowano na remonty dróg 72.406,40 zł oraz 24.500,00 zł na zakup materiału 
(pospółka) do remontów bieżących dróg.  
Radny Jerzy Paradowski zapytał czy zostały przejęte przez Gminę Ryjewo jakieś drogi 
powiatowe, bo  kiedyś była o tym mowa ale jak to się skończyło to niewiadomo? 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż była kiedyś podjęta uchwała o przejęciu dróg i były to 
trzy drogi. Jedna na Pierzchowice, Jabłonkowa oraz Szkaradowo-Gurcz.  
 
Ad.5 Informacja  na  temat wdrażania  i  przestrzegania zasad  utrzymania  czystości     i 
porządku na terenie Gminy Ryjewo.  
Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. Pan Roman Król poinformował, iż oprócz 
odbioru nieczystości stałych zgodnie z zawartymi z odbiorcami umowami Zakład również 
prowadzi  akcje zbiórki odpadów gabarytowych, sprzętu agd i rtv oraz plastików. Również 
uzgodniono już z proboszczami z Gminy iż ustawione zostaną pojemniki przy cmentarzach na 
szkło oraz na plastik. Ponadto Zakład zajmuje się oczyszczaniem ulic i placów zgodnie z 
zawartym porozumieniem z Wójtem Gminy.  
   
Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultacji z 
radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 
o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
Uchwałę Nr XLVII/325/10 w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultacji z 
radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze gminy Ryjewo odrębnego 
obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Rady Gminy Ryjewo, Rady 
Powiatu Kwidzyńskiego, Sejmiku Województwa Pomorskiego oraz wyborów Wójta 
Gminy Ryjewo zarządzonych na dzień 21 listopada 2010r.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
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W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
Uchwałę Nr XLVII/326/10 w sprawie utworzenia na obszarze gminy Ryjewo odrębnego 
obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Rady Gminy Ryjewo, Rady Powiatu 
Kwidzyńskiego, Sejmiku Województwa Pomorskiego oraz wyborów Wójta Gminy Ryjewo 
zarządzonych na dzień 21 listopada 2010r. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały 
XLIV/312/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 czerwca 2010 roku w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Barcice na lata 2010 – 2017. 
 
 Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
Uchwałę Nr XLVII/327/10 w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały 
XLIV/312/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 czerwca 2010 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Barcice na lata 2010 – 2017. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 
do protokołu. 
 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/139/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Trzciano na lata 2008 - 2015. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
Uchwałę Nr XLVII/328/10 w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/139/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Trzciano na lata 2008 - 2015. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 
do protokołu. 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do uchwały Nr 
XXII/171/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 sierpnia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Benowo na lata 2008 – 2015.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
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W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
Uchwałę Nr XLVII/329/10 w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do uchwały Nr 
XXII/171/08 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 sierpnia 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Benowo na lata 2008 – 2015. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 
do protokołu. 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
Uchwałę Nr XLVII/330/10 w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 
do protokołu. 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr 
XXXIV/240/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 września 2009 roku w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Watkowice na lata 2009 – 2016.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy Ryjewo. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
Uchwałę Nr XLVII/331/10 w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr 
XXXIV/240/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 września 2009 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Watkowice na lata 2009 – 2016. Uchwała stanowi załącznik Nr 
12 do protokołu. 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 
wprowadzenia zwolnień w tym podatku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował iż są dwie propozycje stawek podatku od nieruchomości 
od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych i ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej. Komisja ds. 
budżetu (…) oraz Komisja ds. edukacji (…) zaproponowały stawkę 17,75 zł natomiast 
Komisja ds. rolnictwa (…) stawkę 18,00 zł.  Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś 
pytania. Wobec braku pytań Przewodniczący poprosił o przegłosowanie tych propozycji. 
 
 Przystąpiono do głosowania zmian: 
- o przyjęcie stawki 17,75 zł – za-8, przeciw-5, wstrzymało się -1.  
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- o przyjęcie stawki 18,00 zł - za-5, przeciw-8, wstrzymało się-1.  
 
Radni większością głosów przyjęli stawkę podatku od nieruchomości od budynków 
związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych i ich 
części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w kwocie 17,75 zł.   
 
Projekt uchwały z przegłosowaną zmianą odczytał Wójt Gminy Pan Józef Gutowski. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania. Wobec braku pytań przystąpiono do 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. W głosowaniu jawnym większością głosów (za – 9, 
przeciw –5, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła Uchwałę Nr XLVII/332/10 w sprawie 
wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
Gminy Ryjewo. 
Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy Pan Józef Gutowski, który poinformował iż w związku 
ze zmianą ustawy o finansach publicznych wystąpiła konieczność wprowadzenia zmian w 
uchwale.  
 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania. Wobec braku pytań przystąpiono do 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. W głosowaniu jawnym jednogłośnie (za – 14, 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła Uchwałę Nr XLVII/332/10  w sprawie 
trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 
14 do protokołu. 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 
gminy.  
Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy Pan Józef Gutowski, który poinformował iż środki z 
kredytu przeznaczone będą na zapłatę prac związanych z budową szkoły 1-3 w Ryjewie oraz 
na finansowanie działalności szkoły w Straszewie, której w związku ze zmniejszoną 
subwencją oświatową  brakuje finansów na bieżącą działalność i funkcjonowanie.  
 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania. Wobec braku pytań przystąpiono do 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. W głosowaniu jawnym jednogłośnie (za – 14, 
przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła Uchwałę Nr XLVII/334/10 w  sprawie 
zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku krajowego na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy.  Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do 
protokołu. 
 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek Skarbnik Gminy. Pani Skarbnik 
poinformowała, iż zmianom uległy wydatki w dziale 750, wynagrodzenia pracowników i jest 
to związane z podwyżką płac o 5%. Dodatkowo również zmianie uległy wydatki w dziale 



Strona 7 z 9 
 

900, wydatki na inwestycje zmniejszono o kwotę 1.575,43 zł i przeniesiono te środki na dział 
600 zakup usług remontowych. Środki te dotyczą sołectwa Watkowice i stanowią część 
funduszu sołeckiego. W związku z tą zmianą nastąpiła konieczność zmiany w załączniku    Nr 
3 WYDATKI MAJĄTKOWE.  
 
Radna Barbara Wolak zapytała jak te podwyżki mają się  do pracowników obsługi szkół 
czy oni również dostaną te 5% podwyżki? 
 
 Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż kierownikiem pracowników szkół są Dyrektorzy i to 
w ich kompetencji jest przyznawanie podwyżek swoim pracownikom.  
 
Radna Barbara Wolak zapytała jak to się ma do faktu iż, są to również pracownicy 
samorządowi i podpisywaliśmy kiedyś uchwałę dotycząca płac pracowników samorządowych 
a teraz się wyróżnia?  
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż podpisana umowa dotyczyła środków przypadających 
na 1 pkt wynagrodzenia. 
 
Pani Małgorzata Kubic odpowiedziała, iż systemem wynagradzania w szkołach reguluje 
subwencja która należy się szkołom w zależności od liczby uczniów do niej uczęszczających. 
Tymi środkami dyrektorzy szkół mogą dysponować bo to oni są bezpośrednimi przełożonymi 
pracowników szkół. Wójt może co jedynie dać podwyżkę kierownikom jednostek, których 
zatrudnia i jest ich szefem ale już co do podwyżek dla  pracowników tych jednostek to nie 
może ingerować bo nie jest ich bezpośrednim przełożonym. Dyrektorzy ustalają sami swój 
regulamin wynagradzania i jeśli chcą podwyżki a nie mają na nie środków to zwracają się do 
Rady Gminy a nie do Wójta o ich zwiększenie.  
 
Pani Krystyna Łapacz odpowiedziała, że nie zgadza się z wypowiedzią Pani Kubic, gdyż 
przy uchwalaniu budżetu jakiekolwiek podwyżki we wszystkich jednostkach również w 
szkołach zostały wstrzymane a teraz tylko jedna wybrana grupa je dostaje. Wiadomo, że 
nauczyciele są objęci kartą nauczyciela i ich podwyżki i wynagradzanie wygląda inaczej ale 
jest jeszcze masa osób, które w szkole pracuje i o nich się nie myśli a środki z subwencji jak 
wiadomo nie starczają na bieżące funkcjonowanie bynajmniej w Szkole Podstawowej w 
Straszewie. 
 
Pan Kazimierz Zima dodał iż uważa tak, że teraz Wójt powinien wystąpić również o tą 
podwyżkę dla wszystkich, również dla obsługi szkół.  
 
Przewodniczący Rady podziękował za wyjaśnienia. Wobec wyczerpania pytań  przystąpiono 
do głosowania.  
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 
W głosowaniu jawnym większością głosów (za – 9, przeciw – 5, wstrzymało się – 0) Rada 
Gminy  podjęła Uchwałę Nr XLVII/335/10 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 
Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 
rok 2010. Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
Ad.17 Informacja Wójta o działalności w okresie między sesjami.  
Informacja stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.  



Strona 8 z 9 
 

Ad.18 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna Barbara Wolak pochwaliła stan  wyremontowanej drogi w Trzcianie, która jest 
godna pozazdroszczenia. Radna Barbara Wolak zwróciła się do Pana Wójta by: 
-  wystosować jakieś pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich z pytaniem kiedy w końcu 
zostanie naprawiona część drogi ul. Grunwaldzkiej w stronę Jałowca i Gurcza; 
-  wielu mieszkańców zwróciło się z pytaniem dlaczego część podatników otrzymała 
wyrównanie opłat za podatek rozłożone na kilka rat a część dostało wyrównanie doliczone do 
ostatniej ratę. Jak wiadomo nie zawsze są to małe kwoty i trudno jest niektórym zapłacić 
wszystko jednorazowo.  
 
Radna Małgorzata Misiak zwróciła się do Kierownika PP w Ryjewie odnośnie strąconych 
słupków drogowych przy drodze do AGAPE. Czy ktoś zgłaszał to i czy w tej sprawie było 
jest coś robione bo dwa razy zniszczono słupki, raz wszystkie teraz co drugi i w tym 
momencie nikt nawet tego  nie naprawił ? 
 
Radny Jerzy Paradowski oświadczył iż owszem droga w Trzcianie jest dobra, chociaż  jak 
ktoś jeździ autem to wie , że w Polsce powstają jeszcze lepsze drogi. To że ta droga tak 
wygląda jak wygląda to w dużej mierze zawdzięcza się mieszkańcom i osobom, które bardzo 
często interweniowały w Starostwie. Jeśli chodzi natomiast o remont Fili GOK w Trzcianie to 
niestety do tej pory w ramach gwarancji nie zostały wykonane obiecane naprawy chociażby 
podłogi, która zdaniem fachowców jest źle położona.  
 
Radny Mirosław Blicharz zauważył by: 
- zwrócić się do Starostwa i do Wykonawcy o poprawę odwodnienia przy wyremontowanej 
drodze, bo jeśli ta droga ma służyć na długie lata to należy cos z tym zrobić zanim zostanie 
ona zniszczona, 
- zwrócił kolejny raz uwagę na drogę przy Ośrodku Zdrowia, która należy zabezpieczyć 
krawężnikami bo w innym wypadku będzie pękać.  
 
Ad.19 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wójt Gminy odpowiedział Radnej Barbarze Wolak, iż wyrównanie należności za podatek 
związane było z przeprowadzoną przez Starostwo Powiatowe w Kwidzynie inwentaryzacją i 
zmianą klasyfikacji gruntów. W miarę jak Starostwo przesyłało zmiany tak też pracownik 
Urzędu sukcesywnie nanosił je poszczególnym osobom i wystawiał nowe decyzje. Niestety 
nie dostaliśmy zmian wszystkich od razu dlatego też część dostała je na początku roku a cześć 
dopiero teraz i z tym związane jest to, że teraz została do zapłaty tylko jedna rata podatku i do 
tej raty możemy doliczyć ta zmianę.  
 
Kierownik PP w Ryjewie Pan Adam Garba odpowiedział Radnej Małgorzacie Misiak, iż 
nikt nie zgłaszał tej sprawy. Sprawcy pierwszego zdewastowania słupków zostali ujęci poza 
tym nikt nie zgłaszam ponownej dewastacji.  
 
Pan Roman Zbróg Dyrektor GOK odpowiedział Radnemu Jerzemu Paradowskiemu, iż jest 
już ustalony termin naprawy w fili GOK w Trzcianie i odbędzie się to w najbliższych dniach. 
Wykonane będą prace oprócz naprawy podłogi, której naprawa nastąpi w późniejszym 
terminie a spowodowane jest to imprezą, która odbędzie się w świetlicy 16 października. 
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Z-ca Wójta Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział Radnemu Mirosławowi Blicharz iż 
prowadzone były rozmowy odnośnie drogi przy Ośrodku Zdrowia ale w związku z tym iż  
droga ta łączy się z drogą wojewódzka starostwo nie chce tego wykonać. Oczywiście jeżeli 
Rada się zgodzi to możemy to wykonać za własne środki.    
 
Ad.20 Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Stanisława Wojtas ze świetlicy 
wiejskiej w Trzcianie o przedstawienie pokrótce informacji o działalności świetlicy. 
 
Pan Stanisław Wojtaś podziękował za zorganizowanie sesji wyjazdowej właśnie w 
Trzcianie. Po części motywacją do tego by zaprosić na sesje do Trzciana było 
wyremontowanie obiektu i przedstawienie go w nowej odsłonie a także zaprezentowanie jej 
działalności. W Świetlicy w Trzcianie dziennie przebywa od 20-30 osób. Świetlica czynna 
jest w godz. Od 12-20 00 wspólnymi siłami wraz z kołem gospodyń wiejskich organizowane 
są równe imprezy w tym dożynki wiejskie. W okresie ferii dzieciaki spędzają w świetlicy 
dużo czasu często organizowane są nocne biwaki i dzieci śpią w świetlicy. Organizowane są 
przeróżne imprezy, dzieci maja możliwość rozwijać się artystycznie jak również pograć w 
różnego rodzaju gry. Po remoncie sali i po zorganizowaniu kilku większych imprez w tym 
dożynek zauważyć można iż największa potrzeba w tym momencie jest zaopatrzenie 
świetlicy w klimatyzacje, gdyż przy większych spotkaniach jest ona wręcz niezbędna i na 
koniec tez taka mała prośba by Rada uwzględniła w projekcie budżetu na przyszły rok tej 
inwestycji.   
 
Przewodniczący Rady podziękował za wystąpienie po czym odczytała pismo  od 
Koordynatora kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł”, który przedstawił wyniki dziesiątej 
kampanii „ZTU”, pogratulował utalentowanej młodzieży z Gminy Ryjewo oraz życzył nadal 
tak owocnej współpracy z gm. Ryjewo.   
 
Ad.21 Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XLVII sesji 
Rady Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                          Kazimierz Zima 
 
 


